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M Ø D E R E F E R A T  MARTS 2020 

Forum Dialogforum  

Møde afholdt 18. februar 2020, kl. 16:15-18  

Sted CSS 5.1.46  

Referent Tea Malthesen  

Til stede 
Mikkel Vedby Rasmussen (dekan), Andreas de Neergaard (prodekan for 
uddannelse), Søren Hedegaard Sørensen (studievejleder på Det 
Samfundsvidenskabelige Fakultet), Valdemar Aksel Stenberdt (Psyk-Rådet, 
dialogforum, ind suppleret formand for SAMF-rådet), Caroline Rørbye 
Andersen (FSV fagråd, folkesundhedsvidneskab, dialogforum), Rigmor 
Gavrani Gadegaard (dialogforum, akademisk råd, fagråd, samfundsfag),   
Dagmar Havndrup Aagaard (statskundskab), Anna Ipsen Nielsen 
(statskundskab), Mads Juul (Psyk-Rådet, psykologi), Thomas Bæk 
Kristensen (statskundskab, studenterrådet), Tyra Møll Holst (statskundskab, 
fagråd, studienævn), Christian Holst Vigilius (statskundskab), Ulrik Crüger 
Ahm (økonomi), Mikkel Büchler Henriksen (økonomi), Line Maria 
Fabricius Johansson (Psyk-Rådet). 
 

1) Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden godkendt. 

 
2) Status på opfølgning fra sidste møde  

Referatet fra sidste godkendt. 
 



 

SIDE 2 AF 6 Der bliver ingen Campusdag i år, da SAMF-rådet ikke kan 
mobilisere studerende til at arrangere det. Dekanatet vil undersøge, 
om der kan udvikles et nyt set up, som kan fungere fra næste år. 
 

3) Drøftelse af diskussionsmiljø på SAMF 
Søren Hedegaard Sørensen (studie- og karrierevejleder på SAMF) 
fremlagde forslag om afholdelse af town hall meetings på SAMF. 
Town hall meetings skal: 
• være en levende ansigt til ansigt debat. 
• styrke og forbedre debatkulturen. 
• understøtte et godt studie- og arbejdsmiljø. 
• være godt forberedt, struktureret og faciliteret med deltagelse af 

fagfolk der ved noget fagligt om emnet. 
• udnytte den unikke kombination af fagligheder vi har på SAMF. 
• være for studerende, forskere og administrative medarbejdere på 

CSS. 
• have gode rammer og være trygge at deltage i.  
• kunne bruges til forskellige emner. 
• ikke være en måde at lukke en dialog/diskussion ned på. Men 

derimod en måde at komme mere i dybden og få bedre forståelse 
af den. 

 
Town hall meetings skal ikke ses som et redskab til at håndtere 
overgreb. Lovbrud skal meldes til politiet. På KUnet er beskrevet, 
hvad studerende, der oplever krænkelser eller chikane, kan gøre. 
(Læs på studieinformationssiderne->Campus og studieliv->Hjælp til 
studielivet->Seksuel chikane og anden krænkende adfærd. Se 
eksempelvis her.). 

 
Det blev aftalt, at der skal nedsættes en arbejdsgruppe af studerende, 
som kan være med til at udvikle et koncept for SAMFs town hall 
meetings. (Der er efterfølgende udsendt en invitation til deltagelse i 
arbejdsgruppen.) 
 
Der var drøftelser af, om der skal komme et produkt ud af disse 
møder og af hvordan der opnås en bred deltagelse til møderne. 
Derudover blev det drøftet, om møderne kunne indlejres i nogle fag. 
Der blev foreslået, at der var nogle cases på møderne. Det blev også 
foreslået, at møderne tager udgangspunkt i, hvordan SAMF kan være 
med til at løse problemer. 

 

https://kunet.ku.dk/studie/antropologi-ba/Sider/Emne.aspx?topic=Seksuel%20chikane%20og%20anden%20kr%C3%A6nkende%20adf%C3%A6rd&topicId=22553060-fd54-4b56-a0fb-8416d045f942#22553060-fd54-4b56-a0fb-8416d045f942
https://kunet.ku.dk/studie/antropologi-ba/Sider/Emne.aspx?topic=Seksuel%20chikane%20og%20anden%20kr%C3%A6nkende%20adf%C3%A6rd&topicId=22553060-fd54-4b56-a0fb-8416d045f942#22553060-fd54-4b56-a0fb-8416d045f942


 

SIDE 3 AF 6 Dekanatet blev opfordret til at tale om debatkultur på introdagene, 
med budskab om, at det er okay at have forskellige holdninger og 
om at holde en ordentlig og saglig tone i debatterne. 
 

4) Drøftelse af fremdrift  
Dekanatet fortalte, at det koster KU et tocifret millionbeløb, at have 
længere studietider end de andre universiteter.  

Dialogforum kom med følgende forslag til, hvad der forklarer de 
længere studietider: 
• Alle studerende har studiejobs, der tager meget tid. Det blev 

fremført at aftagerne forventer at dimittenderne har erfaringer fra 
studiejobs. 

• Boligmarkedet i København er dyrere end andre steder i 
Danmark, derfor må de københavnske studerende arbejde mere. 

• Nogle kurser er meget krævende og er svære at gennemføre på 
normeret tid. 

• De nye specialeregler er uhensigtsmæssige. 
 
Dialogforum kom med følgende forslag til tiltag, der kan reducere 
gennemførelsestiderne: 
• Automatisk tilmelding til fag. 
• ECTS for studierelevant arbejde.  

 
Det blev derudover af studerende fremført, at det ikke nødvendigvis 
er dårligt, at studerende har længere gennemførelsestider. Måske 
kommer der bedre dimittender/mennesker ud af det. Det blev ønsket, 
at KU arbejder for, at få regeringen til at trække den økonomiske 
straf til universiteterne tilbage.  

Dekanatet vil bede studienævnene undersøge, om der er nogle 
strukturelle forhold, der kan ændres på de enkelte uddannelser. 
 

5) Drøftelse af samlede studienøgletal 
De studerende havde ingen bemærkninger til de samlede 
studienøgletal.  

De studerende påpegede, at der også var udfordringer med stress og 
ensomhed på SAMF. Fakultetet har ikke på nuværende tidspunkt 
initiativer omkring stress og ensomhed i studiemiljøhandleplanen, da 
KU har igangsat et initiativ på området. (SAMFs studiemiljøplaner 
blev behandlet på et møde i dekanens dialogforum 30. september 
2019). SAMF afventer derfor, hvad der sker på KU, inden vi selv 
igangsætter (overlappende) initiativer. Dekanatet fremførte, at stress 
er et problem på alle uddannelser på KU, og sådan set også blandt 



 

SIDE 4 AF 6 mange andre unge i samfundet. Det er derfor sandsynligvis snarere 
et grundlæggende problem, end udfordringer som relaterer sig 
specifikt til SAMFs uddannelsesmiljø. Derfor ser dekanatet en stor 
værdi i en professionel og tværgående indsats på KU, så vi kan lave 
relevante og effektive tiltag som mindsker stress.  
Det blev bemærket af studerende, at det er vigtigt, at de studerende 
mærker, der bliver gjort noget. Flere fremførte, at SAMF sagtens på 
nuværende tidspunkt kan sætte initiativer i gang, der kan mindskelse 
af stress og ensomhed. Det blev foreslået, at der bliver nedsat en 
gruppe af studerende, der kan arbejde med det. Der blev også 
foreslået, at der bliver udarbejdet en spørgeskemaundersøgelse, 
eventuelt af de studerende. Dekanatet er villige til at diskutere og 
understøtte lokale projekter, f.eks. gennem studiemiljøpuljen. 
Dekanatet påpegede at KU netop selv har igangsat en 
spørgeskemaundersøgelse af de studerendes stress, og at det nok er 
vigtigt med et professionelt blik på ”stress”, da vi jo allerede ved at 
mange studerende føler sig stressede, men at den information ikke 
siger så meget om, hvad man kan gøre for at mindske det. 
Dekanatet er parate til at genoverveje, om SAMF bør sætte gang i 
yderligere initiativer for at mindske stress og ensomhed. Dekanatet 
vil efter sommerferien tage bestik af KU’s initiativ, og selv 
igangsætte initiativer, hvis vi skønner det er nødvendigt. 

 
6) Orientering fra dekanatet om SAMFs nye 

budgetfordelingsmodel 
Punktet blev udskudt. 
 

7) Orientering om reorganiseringen af 
uddannelsesadministrationen på SAMF  
Dekananet orienterede om modellen for den nye 
uddannelsesadministration på SAMF og implementeringen af den. 
Der skal nedsættes en brugergruppe bestående af studerende i løbet 
af foråret. 
Det blev foreslået, at medlemmer til brugergruppen bliver fundet 
gennem studievejledningen, dialogforum, fagrådene og studienævn.  
 

8) Drøftelse af fremtidige funktionsbeskrivelser for studieledere og 
studienævn 
Dekanatet orienterede om formålet med opgavedelingen mellem 
studieleder og studienævnsformand. Dekanatet fortalte også om 
processen for udarbejdelse af de bilagte notater. Dekanatet vil gerne 
have at kompetencerne og rollefordeling er helt klar og at 
implementeringen kommer til at ske løbende. 



 

SIDE 5 AF 6  
Dialogforum kommenterede på notaterne med beskrivelser af 
ansvarsområder og opgaver på studieområdet. 
Der blev bl.a. andet givet følgende input fra dialogforum: 
• Notaterne har mange gentagelser. 
• Formålet med studienævnet kan med fordel stå som noget af det 

første. 
• Studienævns-næstformandens rolle kan med fordel ekspliciteres. 
• Det er uklart hvem, der har ansvaret for rekruttering af ansatte. 

Det ønskes, at der står at rekruttering foregår i samarbejde med 
studieledelse og studienævnet.  

• Der ønskes et overskueligt årshjul, der specificerer studienævnets 
arbejde.  

• Der ønskes en præcisering af, hvornår der er behov for 
studielederens deltagelse på møderne. Evt. i form af et årshjul. 

• Der ønskes en præcisering af ansvar, når det kommer til 
uddannelseskvalitet og studieordninger. 

• Det efterspørges, hvem der bestemmer, hvis studienævnet er 
uenig med studieleder. 

• Det ønskes, at studienævnet gives kompetencer til at indkalde 
studieleder og institutleder til studienævnsmøder. 

 
Der blev stillet spørgsmål til, hvem studerende kan henvende sig til, 
hvis de har været udsat for krænkende adfærd.  
(Studerende kan henvende sig til deres lokale studievejledning, 
fakultets studievejledning eller studenterambassadøren. Klager over 
ansatte eller studerende behandles af institutlederen. Det står 
beskrevet på KUnet-> studieinformation->Campusliv og studieliv-> 
Hjælp til studielivet-> Seksuel chikane og anden krænkende adfærd.) 

 
9) Meddelelser fra dekanatet 

Intet. 
 

10) Meddelelser fra de studerende 
Intet. 
 

11) Evt. 
Det blev aftalt, at de kommende møder i dialogforum skal 
annonceres på studieinformationssiderne med oplysning om hvilke 
emner, der vil blive drøftet (lægges under studiearrangementer: her) 
Dagsorden og bilag sendes til medlemmerne af dialogforum og 
studenterrepræsentanterne i studienævnene. Materialet kan fås af 
sekretæren, dette skal fremgå tydeligt af annonceringen. 

https://kunet.ku.dk/nyhedsrum/arrangementer/studiearrangementer/Sider/default.aspx


 

SIDE 6 AF 6 Efter mødet foreslog SAMF-rådsformanden at møderne i 
dialogforum også annonceres med roll-ups rundt omkring på 
Campus.  
 


	Til stede

